
 

 

Protokół Nr 91 

XCI Sesji Rady Miasta Milanówka 

z dnia 23 października 2023 roku 

                                                                                

Stan Rady - 15 radnych. 
Obecnych - 15 radnych (według listy obecności, załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Skład Rady Miasta Milanówka  
Kamil Bialik, Karolina Werczyńska, Jaromir Chojecki, Ewa Galińska, Janina Moława, Witold Mossakowski, 

Piotr Napłoszek, Jolanta Nowakowska, Krzysztof Ołpiński, Bożena Osiadacz, Krzysztof Wiśniewski, Hanna 

Młynarska, Renata Pawłowska, Waldemar Parol, Hubert Jarek. 

  

Posiedzenie XCI Sesji Rady Miasta Milanówka odbyło się w dniu 23.10.2023 r. (poniedziałek)  

o godz. 16: 00 w trybie stacjonarnym,  w budynku „B” Urzędu Miasta Milanówka przy ul. Kościuszki 45. 

 

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie XCI Sesji Rady Miasta Milanówka oraz przyjęcie wniosków do porządku obrad Sesji. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Milanówka na lata  

2023–2045. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta na 2023 r. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących działki ewidencyjne nr 71/6, 71/9 obręb 05–05, położonych w Milanówku przy Dalekiej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Miasta Milanówka. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Milanówek. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie kontroli doraźnej Komisji Rewizyjnej. 

8. Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji. 

9. Zgłaszanie interpelacji, wniosków i zapytań oraz odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z prac między sesjami oraz wykonania uchwał Rady Miasta 

Milanówka. 

11. Sprawy różne. 

12. Zakończenie XCI Sesji Rady Miasta Milanówka. 

 

Ad 1 

Otwarcie XCI Sesji Rady Miasta Milanówka oraz przyjęcie wniosków do porządku obrad Sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta Piotr Napłoszek otworzył obrady XCI Sesji Rady Miasta Milanówka 

w dniu 25 września 2023 r. stwierdzając quorum. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że wpłynęła prośba o wprowadzenie do porządku obrad sesji  

uchwały w sprawie wyboru doradcy Młodzieżowej Rady Miasta Milanówka. Zgodnie ze statutem MRMM, 

Rada Miasta Milanówka na wniosek Młodzieżowej Rady Miasta Milanówka wskazuje opiekuna. Młodzieżowa 

Rada Miasta Milanówka wskazała radną Karolinę Werczyńską, jako kandydata na doradcę Młodzieżowej Rady 

Miasta Milanówka. Radny proponuje wprowadzić ten punkt przed punktem 7 - Podjęcie uchwały w sprawie 

kontroli doraźnej Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie wniosek jw. 

Rada Miasta w głosowaniu: 10-za, 5-nb, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  

Kamil Bialik nb, Karolina Werczyńska-za, Jaromir Chojecki za, Ewa Galińska-za, Janina Moława -za, Witold 

Mossakowski - nb, Piotr Napłoszek - za, Jolanta Nowakowska - za, Krzysztof Ołpiński – za, Bożena Osiadacz - 

nb, Krzysztof Wiśniewski - za, Hanna Młynarska - nb, Renata Pawłowska - za, Waldemar Parol - za, Hubert 

Jarek - nb. 

Radna Janina Moława zgłosiła wniosek do punktu 5 - Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia planu ogólnego Miasta Milanówka. Radna uważa, że na Komisji ŁPiOŚ radni niczego się nie 

dowiedzieli w tej sprawie. Dzisiaj radni dostali link, żeby zapoznać się z nagraniami konferencji, która odbyła 

się 18 i 19 października, ale to wymaga czasu. Radzie miasta nie przedstawiono strategii. Radna odniosła się do 

studium i wprowadzanych do niego zmian. Studium miało być do wyłożenia najpóźniej we wrześniu 2019 roku.  

Te dokumenty powinny być spójne. Dlatego radna składa wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 5. Drugi 

wniosek dotyczy cofnięcia tej uchwały do komisji ŁPiOŚ. 

Zastępca Burmistrza Paulina Gawrońska prosi o niezdejmowanie tego punktu. Plan ogólny to obowiązek 

UM.  

O szczegółach p. Gawrońska porozmawia dzisiaj z radnymi.  



 

 

Przewodniczący Rady Miasta zapytał, czy punkt 5 można zdjąć po dyskusji i zapoznaniu się z tematem? 

Radna Janina Moława uważa, burmistrz wiedział o tym wcześniej. Dyskusja nic nie da. Cała dokumentacja 

powinna być przedstawiona wcześniej. Również studium i strategia.  

Kierownik Referatu GNiPP Małgorzata Makuch podkreśliła, że ustawa weszła 24 września. Od chwili 

wejścia w życie można ją procedować. Czas na realizację to dwa lata. Na tak obszerny temat to nie jest dużo.  

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie wniosek Janiny Moławy. 

Rada Miasta w głosowaniu: 9-za, 1-nie głosuje, 5-nb, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  

Kamil Bialik nb, Karolina Werczyńska-za, Jaromir Chojecki za, Ewa Galińska-za, Janina Moława -za, Witold 

Mossakowski - nb, Piotr Napłoszek - za, Jolanta Nowakowska - za, Krzysztof Ołpiński – nie głosuje, Bożena 

Osiadacz – nie głosuje, Krzysztof Wiśniewski - za, Hanna Młynarska - nb, Renata Pawłowska - za, Waldemar 

Parol - za, Hubert Jarek - nb. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą o przygotowanie do przyszłej sesji harmonogramu prac. 

Radna Janina Moława złożyła wniosek formalny, aby dołączyć kolejny punkt porządku obrad dot. zmiany 

zapisu uchwały 634 z 20 marca 2023 r. w zakresie kontroli Komisji Rewizyjnej paragrafu 10. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie po pkt.7 zmiany uchwały 634/LXXXII/23  

z 20 marca 2023 w sprawie planu i zakresu kontroli Komisji Rewizyjnej.  

Sekretarz Miasta Sebastian Litewnicki przypomniał, że jutro zaczyna się kompleksowa kontrola RIO w UM. 

Może pojawić się problem techniczny, jeżeli chodzi o doręczenie materiałów zespołowi kontrolującemu. Mogą 

kontrolować te same postępowania. RIO, jako instytucja zewnętrzna będzie musiała to dostać. Koniec kontroli 

RMM określiła na 31 listopada tego roku. Samych postępowań między 10 000 a 50 000 tys. jest ponad 100.  

Przewodniczący Rady jest wzruszony troską o Komisję Rewizyjną. Radny podkreślił, że zostały zakupione 

niedawno kserokopiarki dla UM, więc tę przeszkodę da się pokonać.  

Radna Janina Moława podkreśliła, że chodzi o rejestr tych zamówień, które były w ramach regulaminu 

wprowadzonego zarządzeniem BMM. Z tego rejestru wybrane zostanie kilka umów. Chodzi tylko o to, czy 

zostały spełnione zapisy. 

Rada Miasta w głosowaniu: 11- za, 4 - nb, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  

Kamil Bialik - nb, Karolina Werczyńska - za, Jaromir Chojecki - za, Ewa Galińska - za, Janina Moława -za, 

Witold Mossakowski - nb, Piotr Napłoszek - za, Jolanta Nowakowska - za, Krzysztof Ołpiński - za, Bożena 

Osiadacz - za, Krzysztof Wiśniewski - za, Hanna Młynarska- nb, Renata Pawłowska - za, Waldemar Parol - za, 

Hubert Jarek - nb. 

 

Ad 2. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Milanówka na lata  

2023–2045. 

Skarbnik Miasta Agnieszka Mazurek przedstawiła projekt uchwały. 

Ww. dokument jest przedstawiony na stronie miasta w BIP.  

Radna Bożena Osiadacz zadała pytanie w sprawie modernizacji budynków szkół podstawowych  

w Milanówku.  

Radna zapytała, czy zdjęcie środków w kwocie 100 000,00zł oznacza zakończenie termomodernizacji?  

Czy tych środków nie zabraknie na dokończenie prac? 

ZB Paulina Gawrońska poinformowała, że na paragrafie dotyczącym termomodernizacji jest jeszcze większa 

oszczędność na ok. 40 000,00zł. Środki te pozostają na „wszelki wypadek”. Nie przewiduje się żadnych 

dodatkowych prac. Prace, które wykonawca na dokończyć są zawarte w jego wynagrodzeniu.  

Przewodniczący Rady przypomniał, że na komisji proszono o kopię wniosków z Polskiego Ładu, żeby radni 

wiedzieli, o co UM wnioskował.  RMM nie otrzymała tych dokumentów. Radni zwracali się również z prośbą  

o dokumenty związane ze zwiększeniem środków na wodociągi.  

ZB Paulina Gawrońska poinformowała, że wszystkie dokumenty wysłała na e-mail. 

Radna Janina Moława uważa, że dokumenty radni powinni dostać do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady poruszył temat willi Wandzin. Radny uważa, że ważny jest remont dachu.  

ZB Paulina Gawrońska poinformowała, że dach nie jest w złym stanie. Pierwsze będą remontowane 

fundamenty. Dach został naprawiony miejscowo.  

Radna Bożena Osiadacz poruszyła temat rozbudowy żłobka. 

Dyrektor Żłobka Dorota Mońko poinformowała, że do tej pory były projekty na funkcjonowanie, na które 

żłobek otrzymywał dotacje. W tym roku nie było takich projektów rządowych. Natomiast jest Maluch +, który 

umożliwia rozbudowę żłobka. Dotacja przysługiwała w stałej wysokości na otworzenie jednego miejsca. 

Ministerstwo miało algorytm, według którego liczono, ile miejsc można otworzyć. W przypadku rozbudowy 

żłobek otrzyma 451 440,00zł na trzy lata funkcjonowania. W każdym roku jest to 150 480,00zł  

na dofinansowanie stworzonych miejsc opieki. Pani Mońko uważa, że w ciągu następnych lat ministerstwo 

uruchomi dotacje, o które będzie można się ubiegać. Oprócz dofinansowania na utworzenie miejsc opieki będą 



 

 

środki na rozbudowę w kwocie 666 573,90zł. W planach przewiduje się parterowy budynek, dobudówka  

w kształcie litery L. Dokumentacji w tej chwili nie ma. Najpierw trzeba wystąpić o środki na rozbudowę.  

Radna Bożena Osiadacz zapytała, ile dokłada miasto? 

Skarbnik Miasta poinformowała, że miasto dokłada 51 145,90 na VAT.  

Radna Bożena Osiadacz zapytała, kiedy był złożony wniosek?  

Dyrektor Żłobka Dorota Mońko poinformowała, że wniosek był złożony na początku roku. Środki zostały 

przyznane niedawno. Nadzór sprawuje Ref. Zamówień Publicznych.  

Radna Karolina Werczyńska zapytała, ile dzieci w tym roku nie dostało się do żłobka? 

Dyrektor Żłobka Dorota Mońko poinformowała, że na chwilę obecną jest 16 wniosków na liście 

oczekujących. 

Radny Jaromir Chojecki zapytał, do kiedy należy wpłacić WKD 125 000,00zł za zajecie pasa drogowego? 

ZB Paulina Gawrońska poinformowała, że jak będzie wyłoniony wykonawca. 

Przewodniczący Rady zauważył, że rozstrzygniecie naboru na Maluch + odbyło się ponad pół roku temu.  

Przewodniczący Rady odniósł się do wyceny i kosztorysu inwestorskiego dotyczącego budowy wodociągu. 

Radny zauważył wysokie ceny zawarte w kosztorysie. Takie urządzenia można znaleźć na ryku taniej. Skąd to 

się bierze?  

ZB Paulina Gawrońska poinformowała, że są to narzuty wykonawców. Ceny w Internecie nie uwzględniają 

zarobku wykonawcy.  

Radny Waldemar Parol odniósł się do wysokich kosztów związanych z zajęcie pasa drogowego na odcinku, 

gdzie prowadzony będzie wodociąg. Radny chciałby wiedzieć, jakiej szerokości jest pas przynależny do WKD?  

ZB Paulina Gawrońska w tym momencie nie potrafi precyzyjnie odpowiedzieć na to pytanie.  

Radny Waldemar Parol uważa, że na tym terenie nie jest uregulowany stan prawny od wielu lat.  Wiąże się  

z tym problem, jak w przyszłości mieszkańcy dojadą do swoich posesji.  

Radna Janina Moława uważa, że od wielu lat pokutuje problem nieuregulowanych stosunków 

własnościowych.  

Tereny leżące w naszej gminie powinno się uregulować w jakiś sposób. Teraz radni dowiadują się, że należy 

zapłacić 125 000,00zł, żeby mieszkańcy mogli mieć dostęp do wodociągu. Może trzeba było rozważyć budowę 

wodociągu na terenie gminy. Radna poruszyła temat inwestycji, które znowu trzeba dopisać do WPF tj. remont 

willi Wandów. Najpierw był rewitalizowany teren wokół willi, a teraz będzie się w tym terenie kopało, żeby 

zrealizować remont obiektu.  

Radna Janina Moława odniosła się do kwestii rozbudowy żłobka. Radna przypomniała, że w mieście jest 

rozpoczętych wiele inwestycji. Miasto powinno rozsądnie zaplanować wszelkie inwestycje.  

Przewodniczący Rady odniósł do zamierzeń w ul. Grudowskiej. Gmina przy podziałach wygospodarowała pas 

pod drogę. Takie podziały geodezyjne tam się pojawiają. Założenie jest bez planu, na roboczo. Wydział 

gospodarki nieruchomościami w gminie takich podziałów dokonywał w celu uzyskania własnego pasa 

drogowego. Nie zostało wydzielone ok. 260 m bieżących tych działek o szerokości ok. 1300m2. 125 000,00 zł 

za opłatę jednorazową dla WKD, to ok. 100zł za m2, które można by było zapłacić mieszkańcom i odkupić od 

nich ten grunt i uregulować kwestię drogi.  

ZB Paulina Gawrońska nie wie, dlaczego nie zostało to tak wykonane. W tym momencie priorytetem jest 

wykonanie wodociągu.  

Radny Waldemar Parol podkreślił, że przy budowie wodociągu istnieje problem drogi. Administracja musi  

w końcu zrobić porządek na odcinku Warszawska – Królewska.  

Radny Jaromir Chojecki zapytał, ile działek jest na tym terenie zabudowanych i możliwych do podłączenia, 

ile zobowiązań mieszkańców zostało złożonych, że się podłączą?   

ZB Paulina Gawrońska podkreśliła, że mieszkańcom bardzo zależy na wodociągu. Pani Gawrońska dowie się, 

ile osób zobowiązało się do podłączenia do wodociągu.  

Przewodniczący Rady podkreślił, że nie było wcześniej informacji, że będzie potrzebna kwota 125 000,00zł za 

zajęcie pasa drogowego dla WKD. Rada dowiaduje się, teraz, gdy trzeba pieniądze wypłacić. Jest to kwota 

równoważna wykupie gruntu pod drogę od mieszkańców. Można było mieć wodociąg i pas drogowy.  

Radny Waldemar Parol mieszka w tym regionie. Tam wody nie ma.  Woda jest w takim stanie chemicznym, 

że nie nadaje się do użytku. Na tym terenie przez 20 lat była największa zlewnia szamba. Obecnie jest tam 

Milan. Od Pruszkowa po Żyrardów, były zwożone odpady i medyczne, i z gospodarstw indywidualnych. Woda 

podziemna jest zanieczyszczona. Sanepid robił odwierty, w celu określenia, jaki jest stan skażenia wód 

podziemnych. Ta woda nie nadaje się do filtrowania, oczyszczania. Większość zanieczyszczeń z wód 

gruntowych poszła do centrum Milanówka. Dlatego w Milanówku został zrobiony wodociąg w centrum, bo 

sanepid nie zezwoli poboru wody nawet do podlewania trawników. Wodociąg trzeba zrobić.  

Radna Janina Moława złożyła wniosek, aby do WPF na rok 2024 nie wpisywać rozbudowy żłobka 

miejskiego.  



 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o usuniecie z uchwały WPF rozbudowy żłobka 

miejskiego. 

Rada Miasta w głosowaniu: 4-za, 11- przeciw, negatywnie zaopiniowała wniosek jw.  

Kamil Bialik - przeciw, Karolina Werczyńska - przeciw, Jaromir Chojecki - przeciw, Ewa Galińska- przeciw, 

Janina Moława -za, Witold Mossakowski - za, Piotr Napłoszek - przeciw, Jolanta Nowakowska - za, Krzysztof 

Ołpiński – przeciw, Bożena Osiadacz - przeciw, Krzysztof Wiśniewski - za, Hanna Młynarska - przeciw, Renata 

Pawłowska - przeciw, Waldemar Parol - przeciw, Hubert Jarek - przeciw. 

Radna Jolanta Nowakowska uważa, że wszyscy chcieliby mieć i szkoły, i biblioteki. Budżet gminy na to nie 

pozwala. Jeżeli będziemy się rozdrabniać na wszystko, co jest możliwe i składać wnioski i brać udział własny, 

to, co zostanie na inwestycje. Żłobek będzie wymagał utrzymania. Jeżeli będzie rozbudowana, to koszty będą 

jeszcze wyższe. Jeszcze jest SP2, która czeka na rozbudowę, jest nieskończona Waleria. Teraz idziemy  

w następną inwestycję. Należy się zastanowić, czy gmina chce mieć środki na inwestycje w następnych latach. 

W 2018 toku na inwestycje było w budżecie 10 mln. Radna zapytała o to p. skarbnik. 

SM Agnieszka Mazurek odpowiedziała, że pojawi się to w projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok.  

Radny Waldemar Parol nawiązał do nieoszczędnego prowadzenia inwestycji w mieście. 

Sekretarz Miasta podkreślił, że od tego jest gmina, żeby zaspokajać potrzeby mieszkańców.  

Radna Janina Moława podkreśliła, że potrzeby społeczne były zawsze realizowane. Dzieci uczęszczały do 

żłobków prywatnych, które przyjmowały dzieci gminne z dofinansowaniem gminy. Odpadała tam kwestia 

utrzymywania żłobka. Urząd nie informował radnych, na co aplikuje. To powinno być przedstawione na etapie 

wnioskowania. Dlaczego rada jest zaskakiwana i ma dokonać niepopularnych decyzji? 

Radny Jaromir Chojecki złożył wniosek w sprawie zdjęcia 120 000,00 zł na opłatę za zajecie pasa drogowego 

dla WKD do czasu rozstrzygnięcia przetargu. 125 000,00 zł radny proponuje przeznaczyć na wprowadzenie 

środków na zadanie związane z uspokojeniem ruchu na ul. Zawąskiej i Grudowskiej.  

ZB Paulina Gawrońska podkreśliła, że to bardzo przedłuży termin wykonania prac. 

Przewodniczący Rady podkreślił, że jest to wniosek o wprowadzenie nowego zadania w ciągu roku 

budżetowego. Musi być zgoda organu wykonawczego.  

ZB Paulina Gawrońska nie wyraża zgody.  

Przewodniczący Rady w związku z tym nie poddaje wniosku pod głosowanie.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji radna Jolanta Nowakowska poinformowała, że komisja nie 

podjęła opinii w zakresie WPF. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Milanówka na lata 2023–2045. 

Rada Miasta w głosowaniu: 10-za, 1-przeciw, 3- wstrzymujące, 1- brak głosuje, podjęła Uchwałę  

Nr 706/XCI/23.  

 

Ad 3. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta na 2023 r. 

Skarbnik Miasta Agnieszka Mazurek przedstawiła projekt uchwały. 

Ww. dokument jest przedstawiony na stronie miasta w BIP.  

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta na 

2023 r. 

Rada Miasta w głosowaniu: 10-za, 1-przeciw, 3- wstrzymujące, 1- brak głosu, podjęła Uchwałę  

Nr 707/XCI/23.  

 

Ad 4. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących działki ewidencyjne nr 71/6, 71/9 obręb 05–05, położonych w Milanówku przy Dalekiej. 

Kierownik Referatu GNiPP Małgorzata Maluch zreferowała projekt uchwały. 

W dniu 05.09.2023 r. do Burmistrza Miasta Milanówka wpłynął wniosek od przedsiębiorstwa Światłowód 

Inwestycje sp. z o.o. z siedzibą w Warszawie, związany z udostępnieniem nieruchomości położonej przy  

ul. Dalekiej, na cele umieszczenia w niej infrastruktury technicznej w postaci słupków telekomunikacyjnych 

wraz z przyłączami telekomunikacyjnymi doziemnymi. Zgodnie z art. 3051 ustawy z dnia 23 kwietnia 1964 r. 

Kodeks cywilny „nieruchomość można obciążyć na rzecz przedsiębiorcy, który zamierza wybudować lub 

którego własność stanowią urządzenia, o których mowa w art. 49 § 1, prawem polegającym na tym, że 

przedsiębiorca może korzystać w oznaczonym zakresie z nieruchomości obciążonej, zgodnie z przeznaczeniem 

tych urządzeń. 

Projektowana inwestycja została zlokalizowana na działkach ew. nr 71/6, 71/9 obręb 05-05, położonych na 

obszarze, na którym został przyjęty miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego terenu „Zachód-2”. 



 

 

Budowa przedmiotowych urządzeń jest niezbędna w celu przyłączenia do sieci światłowodowej budynków 

mieszkalnych zlokalizowanych przy ul. Dalekiej, Gombrowicza, Małej i Tuwima. 

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska Jaromir Chojecki poinformował,  

że opisania komisji była pozytywna.  

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody  

na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki ewidencyjne nr 71/6, 71/9 

obręb 05–05, położonych w Milanówku przy Dalekiej. 

Rada Miasta w głosowaniu: 13-za, 0-przeciw, 1- wstrzymujące, 1- brak głosu, podjęła Uchwałę  

Nr 708/XCI/23.  

 

Ad 5. 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków  

na terenie Gminy Milanówek. 

Przewodniczący Rady Miasta podkreślił, że nie ma osoby, która może zreferować projekt uchwały.  

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska Jaromir Chojecki poinformował,  

że na obradach komisji również prezes MPWiK nie był obecny. Po wniosku formalnym projekt uchwały został 

zdjęty z obrad. W związku z tym, uchwała powinna być zdjęta z porządku obrad sesji.   

Radny składa wniosek formalny o zdjęcie tego punktu z porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie wniosek jw.  

Rada Miasta w głosowaniu: 11-za, 4- wstrzymujący, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  

 

Ad 6 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru doradcy Młodzieżowej Rady Miasta Milanówka. 
Przewodniczący Rady Milanówka poinformował, że jest to projekt uchwały wprowadzony dziś do porządku 

obrad. Późny termin wprowadzenia wynika z tego, że w tym tygodniu po zwołaniu sesji odbyło się posiedzenie 

Młodzieżowej Rady Miasta Milanówka, która złożyła taki wniosek w tym kształcie do RMM. Wniosek 

dotyczył wskazania doradcy Młodzieżowej Rady Miasta Milanówka. MRMM wskazała, jako doradcę radną 

Karolinę Werczyńską. Projekt uchwały: 

Na podstawie art. 5b ust. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. poz. 40 ze 

zm.) oraz § 4 ust. 1 i 2 Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Milanówka stanowiącego załącznik do Uchwały  

Nr 388/XLV/21 Rady Miasta Milanówka z dnia 28 czerwca 2021 r. w sprawie powołania Młodzieżowej Rady 

Miasta Milanówka (Dz. Urz. Woj. Mazowieckiego z 2021 poz. 5968, z późn.zm.), Rada Miasta Milanówka 

uchwala, co następuje:  

§1. Na doradcę Młodzieżowej Rady Miasta Milanówka powołuje się kandydata przedstawionego przez 

Młodzieżową Radę Miasta Milanówka – Panią Karolinę Werczyńską […] 

 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyboru doradcy 

Młodzieżowej Rady Miasta Milanówka. 

Rada Miasta w głosowaniu: 15-za, 0-przeciw, 0- wstrzymujące, 0- brak głosu, podjęła Uchwałę  

Nr 709/XCI/23. 

 

Ad 7 

Podjęcie uchwały w sprawie kontroli doraźnej Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady Miasta dostał odpowiedź na swoja interpelację odnośnie do zajęć pasa drogowego  

w Gminie Milanówek i kontroli wykonania zajęcia pasa drogowego. Radny ocenia odpowiedź negatywnie. 

Miasto Milanówek w postaci UMM nie czuwa nad samowolnymi zajęciami pasa drogowego. Nawet zgłoszenie 

tego faktu nie powoduje naliczenia kar z tego tytułu. Miasto Milanówek prowadzi politykę niekontrolowania 

zajęć pasa drogowego w sposób taki, że to się w ogóle nie dzieje. Stąd propozycja, aby skontrolować ten obszar 

w działalności UMM. Z tego powodu radny sporządził projekt uchwały w sprawie kontroli doraźnej Komisji 

Rewizyjnej.  

Radny ogłasza przerwę w obradach, żeby Komisja Rewizyjna wypowiedziała się w zakresie tego projektu 

uchwały.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Wiśniewski otworzył obrady Komisji. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że tematem obrad komisji będzie zamiana planu kontroli KR  

w 2023 roku. Radny odczytał projekt uchwały w sprawie kontroli doraźnej Komisji Rewizyjnej. 

Na podstawie art. 18a ust. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 2023 poz. 40) oraz 

§ 4 ust. 2 Załącznika Nr 5 do Statutu Miasta Milanówka (Dz. Urz. Woj. 2018.11404 ze. zm.) – Rada Miasta 

Milanówka uchwala, co następuje:  



 

 

§ 1. Zatwierdza się plan i zakres kontroli doraźnej nieobjętej planem Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Milanówka w 2023 roku w brzmieniu stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały. Osoby kontrolujące, radni: 

Krzysztof Wiśniewski, Karolina Werczyńska i Janina Moława.  

§ 2. Kontrolą zostaje objęty Urząd Miasta Milanówka w zakresie realizacji procedury zajęcia pasa drogowego 

bez zezwolenia oraz wymierzania w drodze decyzji administracyjnej kary pieniężnej za zajęcie pasa drogowego 

bez zezwolenia w 2023 roku. Termin kontroli od 01.12.2023 r. do 20.12.2023 r.  

§ 3. Kontrolą zostaje objęty Urząd Miasta Milanówka oraz Centrum Usług Społecznych w zakresie najmu, oraz 

remontu lokalu przy ul. Brzozowej 7 w Milanówku znajdującego się w zasobach Grodziskiej Spółdzielni 

Mieszkaniowej. Termin kontroli od 01.12.2023 r. do 20.12.2023 r.  

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Przewodniczący Komisji uważa, że szczególnie interesujący wydaje się paragraf 3, dotyczący kontroli CUS.  

Radny podkreślił, że z założenia KR kontrolowała rok ubiegły, a niebieżący. Komisja ma ustalony plan kontroli. 

Jedna z tych kontroli jest w trakcie. Komisja nie otrzymała wymaganych dokumentów. Radny proponuje, aby 

zająć się dogłębnie dokończeniem tego tematu, który został zaczęty w tym roku. Radny będzie wnioskował  

o zmianę obowiązującego planu kontroli. Zagadnienia, które zaplanował PRM, radny proponuje wykonać  

w przyszłym roku. Pierwsze można zrobić w styczniu. Kadencja Rady kończy się wiosną 2024 roku. Nie jest 

pewne, czy komisja zdąży cokolwiek więcej zrobić w tej kadencji.  W tym roku radny proponuje następującą 

zmianę: 

Zmiany Uchwały Nr 634/LXXXII/23 w sprawie planu i zakresu kontroli Komisji Rewizyjnej. 

§ 1. W załączniku do Uchwały Nr 634/LXXXII/23 z dnia 20 marca 2023 r. w sprawie planu i zakresu kontroli 

Komisji Rewizyjnej, pkt 3 otrzymuje brzmienie:  

Na podstawie art. 18a ust. 4 oraz art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  

(Dz. U. 2023 poz. 40 ze zm.), Rada Miasta Milanówka uchwala, co następuje: 

3) Referat zamówień publicznych - termin kontroli od 1.10 do 30.11.2023 r.  

Sprawdzenie prawidłowości realizacji zapisu paragrafu 9 i 10 regulaminu udzielania zamówień publicznych  

w świetle załącznika nr 1 do Zarządzenia nr 2/VIII/2021 Burmistrza Miasta Milanówka z dnia 8.01.2021 r.,  

w sprawie: przyjęcia regulaminów udzielania zamówień w Urzędzie Miasta Milanówka, który to załącznik 

stanowi Regulamin udzielania zamówień publicznych o wartości nieprzekraczającej 130 000,00 zł netto 

obowiązujący w Urzędzie Miasta Milanówka. Osoby kontrolujące: Krzysztof Wiśniewski Karolina Werczyńska 

Janina Moława.  

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem jej podjęcia. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej sformułował wniosek, aby zaopiniować zmianę jw. 

Komisja w głosowaniu: 3-za, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  

Radna Karolina Werczyńska uważa, że kontrola dotycząca pasa drogowego nie będzie zawierała dużo kwestii 

do sprawdzenia. Można ją wpisać nawet na koniec stycznia. Radna deklaruje swój udział w tej kontroli. Pani 

Werczyńska uważa, że nie trzeba wpisywać pełnego składu. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej proponuje wpisać pełen skład. Zawsze możliwość, że jeden z członków 

kontroli nie weżnie w niej udziału np. z powodu choroby. Dwoje członków może stworzyć zespół kontrolny.  

Radna Janina Moława uważa, że terminy kontroli mogą się nakładać. Radna proponuje stworzyć drugi zespół 

kontrolny, który będzie kontrolował zajęcie pasa drogowego.  

Radna Karolina Werczyńska wyraziła zgodę na uczestniczenie w kontroli dot. pasa drogowego. Termin 

kontroli- grudzień 2023. 

Radna Janina Moława potwierdziła, że kontrole odbędą się od 01.12.2023 r. do 20.12.2023 r.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie kontroli doraźnej 

Komisji Rewizyjnej. 

Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniował projekt uchwały jw.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zamknął posiedzenie Komisji Rewizyjnej.  
Przewodniczący Rady Miasta otworzył obrady XCI Sesji Rady Miasta po przerwie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Wiśniewski poinformował, że po zmianach terminu kontroli 

opinia komisji była pozytywna. 

Przewodniczący Rady Miasta w ramach autopoprawki zmienia terminy kontroli KR. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany terminu kontroli 

doraźnej Komisji Rewizyjnej. 

Rada Miasta w głosowaniu: 13-za, 0-przeciw, 2- wstrzymujące, 0- brak głosu, podjęła Uchwałę  

Nr 710/XCI/23. 

 Przewodniczący Rady Miasta zwrócił się do wnioskodawców o wyrażenie zgody na poprawkę w tekście dot. 

– Karolina Białecka, na - Karolina Werczyńska. 



 

 

Wnioskodawcy wyrazili zgodę. 

Przewodniczący Rady Miasta podkreślił, że zmiana uchwały 634/LXXXII/23 polega na wprowadzeniu  

w § 1 pkt następującego zapisu: 

„Referat zamówień publicznych - termin kontroli od 1.10 do 30.11.2023 r. 

Sprawdzenie prawidłowości realizacji zapisu paragrafu 9 i 10 regulaminu udzielania zamówień publicznych  

w świetle załącznika nr 1 do Zarządzenia nr 2/VIII/2021 Burmistrza Miasta Milanówka z dnia 8.01.2021 r.,  

w sprawie: przyjęcia regulaminów udzielania zamówień w Urzędzie Miasta Milanówka, który to załącznik 

stanowi Regulamin udzielania zamówień publicznych o wartości nieprzekraczającej 130 000,00 zł netto 

obowiązujący w Urzędzie Miasta Milanówka. Osoby kontrolujące: Krzysztof Wiśniewski Karolina Werczyńska 

Janina Moława. „ 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Wiśniewski poinformował, że opinia komisji była 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały  

Nr 634/LXXXII/23 w sprawie planu i zakresu kontroli Komisji Rewizyjnej. 

Rada Miasta w głosowaniu: 15-za, 0-przeciw, 0- wstrzymujące, 0- brak głosu, podjęła Uchwałę  

Nr 711/XCI/23. 

 

Ad 8. 

Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji. 

Przewodniczący Rady Miasta ogłosił 5 min przerwy w obradach sesji na zwołanie Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Renata Pawłowska otworzyła obrady komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła projekt uchwały.  

W dniu 25.09.2023 r. do Rady Miasta Milanówka została złożona petycja dot. poprawy bezpieczeństwa  

na ul. Grudowskiej, Zawąskiej oraz Długiej w Milanówku, gdzie w dniu 7 września doszło do wypadku  

z udziałem prawidłowo idącej chodnikiem pieszej, która została potrącona na chodniku przez kierowcę 

poruszającego się ulica z nadmierna prędkością. Pismo zostało skierowane do BMM w dniu 22 września. 

Mieszkańcy proszą o zamontowanie na ul. Grudowskiej, Zawąskiej oraz Długiej progów zwalniających 

uniemożliwiających zbyt szybka jazdę samochodów. Komisja otrzymała opinię prawną dotycząca tego pisma. 

Pan mecenas wskazał, że   

Stosownie do treści art. 3 ust. ustawy z dnia 11 lipca 2014 roku o petycjach „o tym, czy pismo jest petycją, 

decyduje treść żądania, a nie jego forma zewnętrzna”. Przedmiotem petycji może być żądanie w szczególności, 

zmiany przepisów prawa, podjęcia rozstrzygnięcia lub innego działania w sprawie dotyczącej podmiotu 

wnoszącego petycję, życia zbiorowego lub wartości wymagających szczególnej ochrony w imię dobra 

wspólnego, mieszczących się w zakresie zadań i kompetencji adresata petycji. Adresatem petycji jest BMM. 

Adresatem petycji, który nie jest właściwy do jej rozpatrywania, czyli RMM, przesyła tę petycję niezwłocznie, 

nie później niż 30 dni do BMM.   

Komisja rekomenduje przekazać petycje zgodnie z właściwością do BMM, ponieważ jest organem 

odpowiadającym za bezpieczeństwo i stan dróg.  

Przewodnicząca komisji złożyła wniosek, aby tę petycję zgodnie z właściwością przekazać BMM.  

Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniował wniosek jw.  

Renata Pawłowska - za, Karolina Werczyńska – za, Krzysztof Ołpiński – za. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Renata Pawłowska zamknęła obrady komisji. 

 

Przewodniczący Rady Miasta po przerwie otworzył obrady XCI Sesji Rady Miasta.  

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że obecnie omawiany punkt dotyczy rozpatrzenia petycji dot. 

poprawy bezpieczeństwa na ul. Grudowskiej, Zawąskiej oraz Długiej w Milanówku. Po przekazaniu petycja 

trafi do BMM. Tam otrzyma znak sprawy i będzie realizowana zgodnie z rejestrem petycji.  

 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały dot. rozpatrzenia petycji dot. poprawy 

bezpieczeństwa na ul. Grudowskiej, Zawąskiej oraz Długiej w Milanówku. 

Rada Miasta w głosowaniu: 15-za, 0-przeciw, 0- wstrzymujące, 0- brak głosu, podjęła Uchwałę  

Nr 712/XCI/23. 

 

Ad 11. 

Zgłaszanie interpelacji, wniosków i zapytań oraz odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 



 

 

Przewodniczący Rady Miasta zabrał głos odnośnie do odpowiedzi na temat zajęcia pasa drogowego. Radny 

uważa, że odpowiedz była wysoce niesatysfakcjonująca. Radny uważa, że UM, powinien wykazać więcej 

staranności przy przygotowaniu takiej odpowiedzi.  

Radna Bożena Osiadacz przedstawiła dwie petycje. Pierwsza petycja dotyczyła zapewnienia bezpieczeństwa 

dla najmłodszych mieszkańców Milanówka i ich rodzin w obrębie żłobków. Związane jest to z brakiem pasów 

przejścia dla pieszych. Nie ma również dodatkowego oznakowania mówiącego o znajdujący się tam żłobku oraz 

braku znaku ograniczającego prędkość.  

Druga interpelacja dotyczy zapewnienia bezpieczeństwa młodych ludzi korzystających ze Skateparku poprzez 

zamontowanie kamer monitorujących teren podłączonych do monitoringu miejskiego ew. zatrudnienie 

pracownika zarządzającego na stałe tym obiektem. Radna uważa, że to miejsce jest potrzebne dla młodzieży. 

Jednak część z nich dopuszcza się aktów wandalizmu i dewastacji. Zniszczone są tablice, przewracane Toj Toje, 

wylewane fekalia. Nagrywane są filmiki i wrzucane do sieci.  Sprawa jest przekazana do Policji. Przebywają 

tam dzieci od najmłodszych klas do młodzieży ponadpodstawowej. Dochodzi do aktów przemocy. Radna nie 

chciałaby, żeby to przenosiło się to na inne miejsca w mieście. Radna powiadomiła Straż Miejską, Policję. 

Wszystkie służby mówią, że miejsce nie jest zabezpieczone monitoringiem. Starsze osoby, które są z dzieckiem 

lub wnukiem, które chcą obejrzeć, jak pociechy skaczą, spotkały się z agresją słowną. Zwrócono uwagę również 

na niepokojące zjawisko handlu między dziećmi i wymianą różnych rzeczy.  

Przewodniczący Rady podkreślił, że jest to trzecia kolejna sesja, gdzie radni pytają, kiedy pojawi się w tym 

miejscu monitoring.  

ZB Paulina Gawrońska podkreśliła, że prace w tym kierunku postępują.  

Radna Janina Moława poruszyła temat interpelacji związanej z Wieloletnim Programem Gospodarowania 

Zasobem Komunalnym Gminy Milanówek. Poprzedni program przestał obowiązywać z końcem roku 2020. Był 

to pięcioletni program. Nie przedstawiono Radzie nowego programu, nie złożono sprawozdania z realizacji tego 

programu wieloletniego.   

Kierownik GKiM Przemysław Kopiec poinformował, że nie zdążył na tę sesję przygotować programu. 

Wprowadzane są ostatnie poprawki. W ciągu dwóch tygodni zostanie stworzony gotowy dokument, który 

zostanie przedstawiony radnym. Regulamin targowiska również zostanie przedstawiony na następnej sesji.  

 

Ad 12. 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z prac między sesjami oraz wykonania uchwał Rady 

Miasta Milanówka. 

 

Ad 13. 

Sprawy różne. 

Przewodniczący Rady Miasta poruszyła temat oświetlenia targowiska. Kupcy sprzedający na targowisku 

zgłaszali, że od dłuższego czasu nie działają latarnie. Latarnie nadal nie działają. Radny zapytał, jak długo ma 

trwać ta sytuacja? Przedsiębiorcy płacą za korzystanie z pewnego terenu, kupują od miasta pewną usługę  

w postaci użyczenia gruntu, zgłaszają usterkę, która nie zostaje usunięta. Jaką trzeba przyjąć formułę tego 

zgłoszenia, żeby zostało to naprawione.  

Kierownik GKiM Przemysław Kopiec poinformował, że elektryk z uprawnieniami był już dwukrotnie. 

Niebawem uruchomi to oświetlenie. Problem jest w całej instalacji.  

Radna Ewa Galińska odniosła się do sprawnego przygotowania przez p. burmistrza wyborów. Radna uważa, 

że były to „Bieda wybory”. Komisje dostały końcówki taśmy klejącej, po metrze sznurka, nie było papieru 

pakowego, nie było, w co zapakować kart mieszkańców. Na Żabim Oczku nie było warunków, żeby 

zagłosować. Mało było miejsc do oddania głosu. Spisy wyborców spięte były klipsami. Było to żenujące  

i smutne, że w takich warunkach komisje musiały pracować. Radna nawiązała do tematu spółki wodnej.  

Sekretarz Miasta odniósł się do organizacji wyborów.  

Radna Janina Moława zadała pytanie - na jakim etapie jest strategia rozwoju Gminy Milanówek? Czy  

ta osoba, która została zatrudniona na tym stanowisku, przegotowuje tę strategię? Mieszkańcy mówią, że tego 

pana w ogóle nie ma. Gdzie radna może się zapoznać z tą częścią strategii, która była przygotowywana od 

kwietnia do chwili obecnej? 

Sekretarz Miasta poinformował, że UM będzie wnioskować do budżetu na przyszły rok o środki na stworzenie 

tej strategii z uwagi na fakt, że wymaga ona przeprowadzenia całej serii badań ankietowych wśród 

mieszkańców. Dopiero wtedy powstanie pełen obraz, co w ramach tej strategii należy zrobić i jak znowelizować 

harmonogram prac.  

Radna Janina Moława uważa, że na razie nic nie opracowano. Nie ma żadnej strategii od kwietnia. Burmistrz 

wiedział, że RMM pyta o strategię od samego początku kadencji. Ktoś, kto miał to pierwotnie przygotowywać 

został zwolniony. Na jakich zasadach jest zatrudniony nowy urzędnik i co robi? Skoro nie robi strategii, a jest 

urzędnikiem do spraw strategii rozwoju gminy to radna się pyta, czy ten człowiek w ogóle pracuje w UM? Czy 



 

 

są jakieś inne sprawy, które go pochłaniają? Radna uzyskała informację, że ten pan zamierza zrezygnować  

z pracy z początkiem stycznia.  

Przewodniczący Rady Miasta zapytał, ilu jest pracowników w wydziale promocji?  

Sekretarz Miasta poinformował, że w tej chwili są dwa etaty. Jedna z nich pracuje w niepełnym wymiarze 

pracy. Pan Litewnicki podkreślił, że kwestie pracownicze są wyłącznie w kompetencji BMM. Sekretarz nie 

czuje się upoważniony, żeby udzielać jakichkolwiek informacji odnośnie do wykonywania obowiązków przez 

poszczególnych pracowników.  

Radna Jolanta Nowakowska poruszyła temat związany z kanalizacją w ul. 8 Maja. Radna przypomniała, że  

w 2018 roku obiecano mieszkańcom tę kanalizację zrobić.  

Sekretarz Miasta poinformował, że łączna kwota dotacji na organizacje wyborów wyniosła 70 966,00 zł,  

z czego środki przeznaczone na diety członków obwodowych komisji wyborczych wyniosły 45 900,00zł. Cała 

reszta była do rozdysponowania na organizację wyborów.  

Radny Hubert Jarek poruszył temat niedziałających lamp ulicznych na ul. Łąkowej.   

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Gmina Baranów postanowiła uchwałą rady podjąć decyzję  

o zaskarżeniu ustawy o Centralnym Porcie Komunikacyjnym oraz ustawy o inwestycjach towarzyszących tej 

inwestycji do Trybunału Konstytucyjnego. Były tam dwa główne wątki zarzutów odnośnie do ograniczenia 

indywidualnych interesów obywateli oraz jednostek samorządu terytorialnego. Ujęte to było pod takim kątem, 

że skala pozbawienia jednostek samorządu terytorialnego uprawnień do kształtowania polityki planistycznej, 

prowadzenie inwestycji i innych rzeczy jest na tyle nieproporcjonalna do prowadzonych inwestycji, że jest 

niezgodne z konstytucją. Gmina Baranów ma oczekiwania odnośnie do wszystkich zaproszonych gości na 

spotkanie, aby również zaskarżyć ta ustawę do Trybunału Konstytucyjnego albo żeby przyłączyć się do skargi 

do Trybunału Konstytucyjnego lub żeby poprzeć ich działalność w postaci stanowiska. Radny proponuje 

poprzeć ostania wersję, czyli poparcie w postaci stanowiska na najbliższym posiedzeniu RMM w Listopadzie.  

 

Ad 14. 

Zakończenie XCI Sesji Rady Miasta Milanówka. 

Przewodniczący Rady Miasta Piotr Napłoszek podziękował za udział w XCI Sesji Rady Miasta Milanówka, 

zamykając jej obrady. 

Integralną częścią protokołu jest nagranie z sesji opublikowane na stronie Miasta Milanówka. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Milanówka 

                              |-| 

radny Piotr Napłoszek 

 

Protokółowała  

             |-| 

Małgorzata Obwojska   

 

 

 

 


